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Grajewo,  czerwiec 2017 r. 



 
Protokół Nr 29/17 z dnia  27 czerwca 2017 roku 

 
z posiedzenia połączonych stałych Komisji Rady Miasta tj.: Komisji Oświaty, Kultury, Sportu, 

Zdrowia i Rodziny, Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego Miasta, Komisji Gospodarki 

Przestrzennej i Komunalnej, Ochrony Środowiska oraz Prawa i Porządku Publicznego Rady 

Miasta Grajewo, odbytego w dniu 27 czerwca 2017 roku. Miejsce posiedzenia  - sala 

konferencyjna Urzędu Miasta Grajewo (ul. Strażacka 6A - 19-200 Grajewo).  

Posiedzeniu przewodniczył – Pan Andrzej Niewiarowski – Przewodniczący Komisji  

Gospodarki Przestrzennej i Komunalnej, Ochrony Środowiska oraz Prawa i Porządku 

Publicznego Rady Miasta Grajewo 

Godz. rozpoczęcia – 9.00 

Godz. zakończenia – 12.30 

Stan liczbowy członków Komisji - 20 radnych 

Obecnych – 20 

W posiedzeniu udział wzięli członkowie trzech Komisji w składzie:  

1. Babul Tomasz 

2. Boć Edward  

3. Chełmińska Scholastyka 

4. Chiliński Ryszard 

5. Chrzanowska-Karwowska Aneta Ewa 

6. Dembiński Wiesław Janusz 

7. Fadrowski Zbigniew 

8.  Fidura Jerzy 

9.  Formejster Wojciech Szczepan 

10.  Grabowska Wioleta 

11.  Maleszewski Wojciech Dariusz 



12. Mścichowski Andrzej 

13.  Niewiarowski Andrzej 

14.  Opara Anna 

15.  Paszkowski Tomasz 

16.  Purwin Daniel 

17. Stefańska Monika 

18. Stuchła Marcin  

Nieobecni: 

1.Cebeliński Tomasz 

2.Podlaski Kazimierz 

/Lista obecności stanowi Zał. Nr 1 do prot./ 

Goście: / Wg listy obecności stanowiącej Zał. Nr 2 do prot./. 

Ad 1/-Otwarcie posiedzenia/. 

Przewodniczący dwóch stałych komisji :  

1/ Pani Monika Stefańska – przewodnicząca Komisji Oświaty...RM 

2/ Pan Andrzej Niewiarowski–  przewodniczący Komisji Gospodarki...RM 

 spośród siebie wyłonili na przewodniczącego obrad: 

pana Andrzeja Niewiarowskiego -  przewodniczącego Komisji  Gospodarki..…..RM. 

Pan Andrzej Niewiarowski - Przewodniczący Obrad 

Dokonał otwarcia posiedzenia połączonych Komisji Rady Miasta, witając wszystkie przybyłe 

osoby. Stwierdził, że na stan 20 radnych/członków trzech Komisji, aktualnie w posiedzeniu 

bierze udział 13 radnych, co stanowi  o prawomocności obrad ( quorum). 

Ad 2. /- Przedstawienie porządku obrad połączonych Komisji/. 

/ Porządek obrad stanowi Zał. Nr 3 do prot./ 

Pan Andrzej Niewiarowski- Przewodniczący Obrad 

Poprzez odczytanie przedstawił następujący porządek obrad połączonych Komisji Rady 

Miasta: 

1.Otwarcie posiedzenia.  



2. Przedstawienie porządku posiedzenia połączonych Komisji. 

3.Rozpatrzenie pisma Środowiskowej Rady Kombatantów i Osób Represjonowanych                          

w Grajewie w sprawie rozważenia możliwości przywrócenia należnej rangi Pomnikowi 

Niepodległości. 

4. Wydanie opinii w sprawie wniosku Szpitala Ogólnego w Grajewie o rozłożenie na raty 

zadłużenia z tytułu odsetek w stosunku do Zakładu Wodociągów i Kanalizacji w Grajewie 

(głosuje tylko Komisja Budżetu i Rozwoju Gospodarczego). 

5. Informacja dotycząca realizacji planów zagospodarowania przestrzennego miasta – stan 

obecny i zamierzenia. 

6. Oferta kulturalna i sportowa na okres wakacyjno-urlopowy – GCK, MOSiR, MBP, szkoły. 

7. Informacja o planowanych formach wypoczynku letniego dzieci i młodzieży 

organizowanych przez miasto Grajewo i jednostki organizacyjne miasta. 

8. Analiza funkcjonowania zakładów budżetowych – ZADM, ZWiK, CIS – na podstawie 

wykonania budżetu miasta za 2016 rok. 

9. Analiza wykonania budżetu miasta Grajewo za 2016 rok pod kątem udzielenia 

absolutorium Burmistrzowi Miasta za rok 2016. Zaopiniowanie projektów uchwał                              

w sprawach: 

a) rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania finansowego Miasta Grajewo wraz ze 

sprawozdaniem z wykonania budżetu za 2016 rok;  

b) udzielenia absolutorium Burmistrzowi Miasta za 2016 rok.  

10. Zaopiniowanie projektów uchwał w sprawach: 

a) podtrzymania stanowiska wyrażonego w Uchwale Nr XXXVI/282/17 Rady Miasta Grajewo               

z dnia 24 maja 2017 r. w sprawie sposobu załatwienia skargi wniesionej przez mieszkańców 

Grajewa na brak działań inwestycyjnych dotyczących przebudowy rowu odprowadzającego 

wody opadowe i przepustu pod ul. 23-ego Stycznia;  



b) przyjęcia programu zdrowotnego w zakresie szczepień przeciwko grypie w mieście 

Grajewo na lata 2017-2019;  

c) zmiany statutu samorządowego zakładu budżetowego o nazwie Zakład Wodociągów                         

i Kanalizacji w Grajewie; 

d) zmieniająca uchwałę w sprawie zwolnienia od podatku od nieruchomości dla 

przedsiębiorców realizujących nowe inwestycje na terenie Miasta Grajewo w ramach pomocy 

de minimis; 

e) zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej miasta Grajewo na lata 2017 – 2027;  

f) zmian w budżecie miasta Grajewo na 2017 rok. 

11. Przyjęcie protokołu z poprzedniego wspólnego posiedzenia Komisji Rady Miasta. 

12. Wolne wnioski i informacje. 

13. Zamknięcie posiedzenia. 

Kontynuując powyższy punkt porządku obrad Przewodniczący Obrad zapoznał z treścią 

Wniosku Burmistrza m. Grajewo w sprawie rozszerzenia porządku obrad o dodatkowy punkt 

dot.: „Zaopiniowania projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przyznawania                        

i odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze z wyłączeniem usług 

opiekuńczych dla osób z zaburzeniami psychicznymi oraz szczegółowych warunków 

częściowego lub całkowitego zwolnienia od opłat, jak również trybu ich pobierania”.  

/ Wniosek stanowi zał. Nr 4 do prot./ 

Zapytał również, czy będą inne propozycje tematów lub wniosków do porządku obrad,                     

a w związku z brakiem zgłoszeń zarządził głosowanie w kwestii rozszerzenia porządku obrad  

o dodatkowy punkt pn.: „Zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie 

przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze                            

z wyłączeniem usług opiekuńczych dla osób z zaburzeniami psychicznymi oraz 

szczegółowych warunków częściowego lub całkowitego zwolnienia od opłat, jak również 



trybu ich pobierania.  

 Komisje w głosowaniu jawnym jednogłośnie podjęły decyzję                                      

o rozszerzeniu porządku obrad  o dodatkowy punkt pn.: „Zaopiniowanie 

projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przyznawania                                 

i odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze                            

z wyłączeniem usług opiekuńczych dla osób z zaburzeniami psychicznymi 

oraz szczegółowych warunków częściowego lub całkowitego zwolnienia od 

opłat, jak również trybu ich pobierania.  

( głosowanie: 13 głosów-za, 0 -przeciw, 0-wstrz.) 

- jako pkt „10g” 

Komisje w głosowaniu jawnym jednogłośnie przyjęły porządek obrad przy 

uwzględnieniu w/w poprawki. 

( głosowanie: 13 głosów-za, 0 -przeciw, 0-wstrz.) 

Porządek posiedzenia - po zmianach:     

1.Otwarcie posiedzenia.  

2. Przedstawienie porządku posiedzenia połączonych Komisji. 

3.Rozpatrzenie pisma Środowiskowej Rady Kombatantów i Osób Represjonowanych                          

w Grajewie w sprawie rozważenia możliwości przywrócenia należnej rangi Pomnikowi 

Niepodległości. 

4. Wydanie opinii w sprawie wniosku Szpitala Ogólnego w Grajewie o rozłożenie na raty 

zadłużenia z tytułu odsetek w stosunku do Zakładu Wodociągów i Kanalizacji w Grajewie 

(głosuje tylko Komisja Budżetu i Rozwoju Gospodarczego). 

5. Informacja dotycząca realizacji planów zagospodarowania przestrzennego miasta – stan 

obecny i zamierzenia. 

6. Oferta kulturalna i sportowa na okres wakacyjno-urlopowy – GCK, MOSiR, MBP, szkoły. 



7.Informacja o planowanych formach wypoczynku letniego dzieci i młodzieży organizowanych 

przez miasto Grajewo i jednostki organizacyjne miasta. 

8. Analiza funkcjonowania zakładów budżetowych – ZADM, ZWiK, CIS – na podstawie 

wykonania budżetu miasta za 2016 rok. 

9. Analiza wykonania budżetu miasta Grajewo za 2016 rok pod kątem udzielenia 

absolutorium Burmistrzowi Miasta za rok 2016. Zaopiniowanie projektów uchwał                               

w sprawach: 

a) rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania finansowego Miasta Grajewo wraz ze 

sprawozdaniem z wykonania budżetu za 2016 rok;  

b) udzielenia absolutorium Burmistrzowi Miasta za 2016 rok.  

10. Zaopiniowanie projektów uchwał w sprawach: 

a) podtrzymania stanowiska wyrażonego w Uchwale Nr XXXVI/282/17 Rady Miasta Grajewo z 

dnia 24 maja 2017 r. w sprawie sposobu załatwienia skargi wniesionej przez mieszkańców 

Grajewa na brak działań inwestycyjnych dotyczących przebudowy rowu odprowadzającego 

wody opadowe i przepustu pod ul. 23-ego Stycznia;  

b) przyjęcia programu zdrowotnego w zakresie szczepień przeciwko grypie w mieście 

Grajewo na lata 2017-2019;  

c) zmiany statutu samorządowego zakładu budżetowego o nazwie Zakład Wodociągów                        

i Kanalizacji w Grajewie; 

d) zmieniająca uchwałę w sprawie zwolnienia od podatku od nieruchomości dla 

przedsiębiorców realizujących nowe inwestycje na terenie Miasta Grajewo w ramach pomocy 

de minimis; 

e) zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej miasta Grajewo na lata 2017 – 2027;  

f) zmian w budżecie miasta Grajewo na 2017 rok, 

 g) zmieniającej uchwałę w sprawie przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze                           



i specjalistyczne usługi opiekuńcze z wyłączeniem usług opiekuńczych dla osób                                  

z zaburzeniami psychicznymi oraz szczegółowych warunków częściowego lub całkowitego 

zwolnienia od opłat, jak również trybu ich pobierania.  

11. Przyjęcie protokołu z poprzedniego wspólnego posiedzenia Komisji Rady Miasta. 

12. Wolne wnioski i informacje. 

13. Zamknięcie posiedzenia. 

Ad 3 Rozpatrzenie pisma Środowiskowej Rady Kombatantów i Osób 

Represjonowanych w Grajewie w sprawie rozważenia możliwości przywrócenia 

należnej rangi Pomnikowi Niepodległości. 

Materiały w powyższej sprawie członkowie Komisji otrzymali wraz z materiałami na 

posiedzenie Komisji – w wersji elektronicznej.  

/ Pismo stanowi Zał. Nr 5 do prot./ 

- wnioskodawca tematu: Środowiskowa Rada Kombatantów i Osoby Represjonowane                        

w Grajewie 

- referują: Dyrektor Grajewskiego Centrum Kultury Tomasz Dudziński oraz  Antoni Dudzinski 

Towarzystwo Przyjaciół 9. PSK w Grajewie  

Pan Andrzej Niewiarowski  - Przewodniczący Obrad 

Otworzył realizację punktu jak wyżej, po czym głos oddał panu Antoniemu Dudzińskiemu 

reprezentującemu Towarzystwo Przyjaciół 9. PSK w Grajewie. 

Pan Antoni Dudziński- TP 9PSK 

Przedstawił i omówił istotę Wniosku o przywrócenie rangi Pomnikowi Niepodległości, który 

obecnie znajduje się przed przejazdem kolejowym w okolicach cmentarza parafialnego. 

Z wnioskiem o przeniesienie monumentu wystąpiła Środowiskowa Rada Kombatantów i Osób 

Represjonowanych w Grajewie. 

Pan Tomasz Dudziński- Dyrektor GCK 



Przybliżył genezę powstania tego pomnika. Temat obudował szerokim kontekstem 

merytorycznym.  

Pan Dariusz Latarowski- Burmistrz 

Powiedział, że w jego ocenie Wniosek jest zasadny, sugerując nową lokalizację pomnika  na  

terenie przed Urzędem Miasta, przy parkingu, w miejscu, gdzie obecnie znajduje się tablica                       

9 PSK., ale przedtem chciałby jeszcze poznać stanowisko radnych.  

Pomysł poparli nw. radni którzy zabrali głos w dyskusji:  

-R. Chiliński 

-A.Opara 

-A. Niewiarowski 

-J. Fidura 

-H.Muryjas-Rząsa 

Pan Andrzej Niewiarowski  - Przewodniczący Obrad 

W związku z brakiem innych zgłoszeń do dyskusji zarządził głosowanie sprawie pozytywnego 

zaopiniowania ww. Wniosku. 

Komisje rozpatrzyły pismo Środowiskowej Rady Kombatantów i Osób 

Represjonowanych w Grajewie w sprawie rozważenia możliwości przywrócenia 

należnej rangi Pomnikowi Niepodległości. Komisje wydały pozytywną opinię                    

w przedmiocie sprawy 

( głosowanie: 14 głosów-za, 0-przeciw, 0-wstrz.) 

Pan Andrzej Niewiarowski- Przewodniczący Obrad  

Przeszedł do realizacji kolejnego tematu z porządku obrad. 

Ad 4.  Wydanie opinii w sprawie wniosku Szpitala Ogólnego w Grajewie                               

o rozłożenie na raty zadłużenia z tytułu odsetek w stosunku do Zakładu                        



Wodociągów i Kanalizacji w Grajewie (głosuje tylko Komisja Budżetu i Rozwoju                            

Gospodarczego). 

Materiały w powyższej sprawie członkowie Komisji otrzymali wraz z materiałami na 

posiedzenie Komisji – w wersji elektronicznej.  

 

/Wniosek  stanowi Zał.  Nr 6  do prot./ 

- wnioskodawca tematu: Burmistrz Miasta Grajewo  Dariusz Latarowski  na wniosek 

Dyrektora Szpitala Ogólnego w Grajewie 

- referują: Naczelnik WGK UM Bogdan Wojsławawowicz oraz Dyrektor ZWiK Grzegorz Purwin 

oraz Księgowa ZWiK  Monika Dziejma 

Pan Andrzej Niewiarowski  - Przewodniczący Obrad 

Otworzył realizację punktu jak wyżej, po czym oznajmił, że przedmiotem analizy jest temat 

dot. Wniosku Szpitala Ogólnego im. dr Witolda Ginela w Grajewie skierowanego do Komisji 

Budżetu i Rozwoju Gospodarczego RM o rozłożenie na raty płatności zaległych odsetek                            

w kwocie 59.312.24 zł naliczonych przez Zakład Wodociągów i Kanalizacji w Grajewie                              

z tytułu nieterminowej opłaty zobowiązania. Następnie głos oddał Grzegorzowi Purwinowi 

Dyrektorowi Zakładu  Wodociągów i Kanalizacji w Grajewie. 

Pan Grzegorz Purwin- Dyrektor ZwiK 

Poinformował, że Szpital Ogólny w Grajewie dokonał już wpłaty I raty swoich zobowiązań 

wobec Zakładu, po czym temat obudował szerokim kontekstem merytorycznym.  

Pan Wiesław Dembiński- Członek Komisji  

Wyraził niezadowolenie z powodu nieobecności na posiedzeniu dyrektora szpitala oraz 

starosty powiatu. 

Pan Dariusz Latarowski – Burmistrz 

Zobowiązał się do przekazania tych zastrzeżeń dyrektorowi szpitala oraz staroście.  



Następnie uzupełnił wypowiedź dyrektora ZWiK w przedmiocie sprawy, informując                                      

o najważniejszych  aspektach dotyczących zobowiązań szpitala. 

Pan Andrzej Niewiarowski  - Przewodniczący Obrad 

W związku z brakiem innych zgłoszeń do dyskusji zarządził głosowanie sprawie pozytywnego 

zaopiniowania ww. Wniosku. Przypomniał o tym, że w głosowaniu biorą udział wyłącznie 

członkowie Komisja Budżetu i Rozwoju Gospodarczego RM. 

Komisja Budżetu i Rozwoju Gospodarczego wydała pozytywną opinię w sprawie 

wniosku Szpitala Ogólnego w Grajewie o rozłożenie na raty płatności zaległych 

odsetek w kwocie 59.312,24 zł naliczonych przez Zakład Wodociągów                                         

i Kanalizacji w Grajewie z tytułu nieterminowej opłaty zobowiązań.  

( głosowanie: 7 głosów-za, 0-przeciw, 0-wstrz.) 

Pan Andrzej Niewiarowski- Przewodniczący Obrad  

Przeszedł do realizacji kolejnego tematu z porządku obrad. 

 Ad 5. Informacja dotycząca realizacji planów zagospodarowania przestrzennego 

miasta – stan obecny i zamierzenia. 

Materiały w powyższej sprawie członkowie Komisji otrzymali wraz z materiałami na 

posiedzenie Komisji – w wersji elektronicznej.  

 

/Informacja   stanowi Zał.  Nr 7 do prot./ 

- wnioskodawca tematu: Komisja  Gospodarki Przestrzennej i Komunalnej, Ochrony 

Środowiska oraz Prawa i Porządku Publicznego RM( plan pracy Komisji na 2017 rok) 

- referują:   Naczelnik WNP UM  Elżbieta Kozłowska 

Pan Andrzej Niewiarowski  - Przewodniczący Obrad 

Otworzył realizację punktu jak wyżej, po czym oznajmił, że przedmiotem analizy jest temat 

dot. „Realizacji planów zagospodarowania przestrzennego miasta – stan obecny                                



i zamierzenia w oparciu o dostarczony materiał” . Następnie zwrócił się z zapytaniem, czy 

ktoś chciałby w tym punkcie zabrać głos? W związku z brakiem zgłoszeń zarządził 

głosowanie  w sprawie pozytywnego zaopiniowania ww. Informacji.  

Komisje zapoznały się z Informacją dotyczącą realizacji planów 

zagospodarowania przestrzennego miasta – stan obecny i zamierzenia.                   

Opinia Komisji w przedmiocie sprawy pozytywna. 

( głosowanie: 16 głosów-za, 0-przeciw, 0-wstrz.) 

Pan Andrzej Niewiarowski- Przewodniczący Obrad  

Przeszedł do realizacji kolejnego tematu z porządku obrad. 

Ad 6. Oferta kulturalna i sportowa na okres wakacyjno-urlopowy – GCK, MOSiR, 

MBP, szkoły. 

Materiały w powyższej sprawie członkowie Komisji otrzymali wraz z materiałami na 

posiedzenie Komisji – w wersji elektronicznej.  

 

/Informacja  GCK  stanowi Zał.  Nr 8 do prot./ 

/Informacja  MOSiR  stanowi Zał.  Nr 9 do prot./ 

/Informacja MBP   stanowi Zał.  Nr 10 do prot./ 

/Informacje  Szkół stanowią Zał.  Nr 11 do prot./ 

- wnioskodawca tematu: Komisja Oświaty, Kultury, Sportu, Zdrowia i Rodziny RM ( plan pracy 

Komisji na 2017 rok) 

- referują:  dyrektorzy jednostek organizacyjnych miasta: MOSiR – Marek Duchnowski GCK  

Tomasz Dudziński, ZSM Nr 1 Halina Wałęga ZSM Nr 3 Beata Szewczyk MBP Wiesława Lendo, 

Kierownik DP GCK Monika Soroko 

Pan Andrzej Niewiarowski  - Przewodniczący Obrad 

Otworzył realizację punktu jak wyżej, po czym oznajmił, że przedmiotem analizy jest temat 



dot. zapoznania się z Ofertą kulturalną i sportową na okres wakacyjno-urlopowy – GCK, 

MOSiR, MBP, szkoły. Następnie powitał dyrektorów/kierowników jednostek przygotowujących 

informacje o krótkie omówienie tematu.  

Pani Halina Wałęga- Dyrektor ZSM Nr 1  

Pokrótce omówiła Informację o planowanych formach wypoczynku letniego dzieci                            

i młodzieży na okres wakacji w ofercie Zespołu Szkół Miejskich Nr 1 w Grajewie. 

Pan Andrzej Niewiarowski  - Przewodniczący Obrad 

Poruszył kwestię utrudnionego dostępu korzystania z placu zabaw na terenie ww. szkoły. 

Wskazał jednocześnie, że tego typu ograniczenia nie mają miejsca na obiekcie ZSM Nr 3. 

Pani Halina Wałęga- Dyrektor ZSM Nr 1  

Odpowiedziała,  że obiekt jest ogólnodostępny w godzinach pracy osoby nadzorującej obiekt. 

Zamknięcie obiektu, gdy nie jest on pilnowany wynika z troski o ochronę mienia przed 

dewastacją.  

Pan Andrzej Niewiarowski  - Przewodniczący Obrad 

Ad vocem stwierdził, że jest zdziwiony powyższą argumentacją, ponieważ wprowadzania 

tego typu ograniczeń nie widzi dyrekcja ZSM nr 3, po czym o zabranie głosu poprosił panią 

Beatę Szewczyk dyrektor ZSM Nr 3 w Grajewie. 

Pani Beata Szewczyk- Dyrektor ZSM Nr 3  

Poinformowała, że w okresie wakacyjnym, ze względu na prace remontowe w budynku 

szkolnym, nie planuje się organizacji żadnych form wypoczynku dla dzieci i młodzieży.  

Następnie odniosła się do podnoszonej kwestii dostępności boisk, informując o tym, że w 

zarządzanej przez niej szkole boisko jest ogólnodostępne również w weekendy. Stwierdziła, 

że w tej sprawie kontynuuje tradycje swoich poprzedników.  

Pani Halina Muryjas-Rząsa- Przewodnicząca RM 

Zwróciła uwagę, że na takim obiekcie sportowym znajduje się regulamin korzystania                         



z boiska.  

Pan Ryszard Chiliński- Członek Komisji 

Stwierdził, że w jego ocenie przynajmniej na okres wakacji należałoby udostępnić obiekt 

sportowy przy ZSM Nr1. 

Pani Halina Wałęga- Dyrektor ZSM Nr 1  

Odpowiedziała, że kieruje się względami bezpieczeństwa potencjalnych użytkowników oraz 

ochrony powierzonego mienia. 

Pan Dariusz Latarowski- Burmistrz  

Jako były dyrektor ZSM Nr 1   stwierdził, że w okresie kiedy zarządzał tym obiektem również 

kierował się  względami bezpieczeństwa i ochrony mienia przed dewastacja i dlatego też 

również udostępniał boisko tylko wówczas gdy był zapewniony nadzór. Dodał, że 

udostępnianie obiektu bez nadzoru to wyłączna odpowiedzialność dyrektora szkoły.  

Pan Andrzej Niewiarowski  - Przewodniczący Obrad 

Poprosił pozostałych dyrektorów i osoby zastępujące o krótkie omówienie propozycji działań 

na okres wakacji.  

Pan Tomasz Dudziński- Dyrektor GCK 

Omówił propozycje działań Grajewskiego Centrum Kultury na o9kres wakacji 2017. 

Pani Monika Stefańska- Przewodnicząca Komisji Oświaty...RM 

Zapytała o odpłatność za teatrzyk dla dzieci. 

Pan Tomasz Dudziński- Dyrektor GCK 

Odpowiedział, że odpłatność  5zł i 3 zł.  

Pan Marek Duchnowski- Dyrektor MOSiR  

Przedstawił i omówił oferty przygotowane na sezon wakacyjny przez MOSiR Grajewo. 

Pani Monika Stefańska- Przewodnicząca Komisji Oświaty...RM 

Zwróciła się z prośbą o przedstawienie propozycji działań MOSiR w ujęciu kalendarzowym. 



Pani Wiesława Lendo- MBP 

Również omówiła ofertę kulturalną na okres wakacyjno-urlopowy MBP. 

Pan Andrzej Niewiarowski  - Przewodniczący Obrad 

W związku z brakiem innych zgłoszeń do dyskusji, podziękował sprawozdawcom za złożonie 

informacji zarówno w formie pisemnej jak i ustnej, po czym  zarządził głosowanie sprawie 

pozytywnego zaopiniowania ww. Informacji. 

Komisje zapoznały się z Ofertą kulturalną i sportową na okres wakacyjno-

urlopowy przygotowaną przez GCK, MOSiR, MBP, szkoły. Opinia Komisji                             

w przedmiocie sprawy pozytywna. 

( głosowanie: 16 głosów-za, 0-przeciw, 1-wstrz.) 

Pan Andrzej Niewiarowski- Przewodniczący Obrad  

Przeszedł do realizacji kolejnego tematu z porządku obrad. 

Ad 7.Informacja o planowanych formach wypoczynku letniego dzieci i młodzieży 

organizowanych przez miasto Grajewo i jednostki organizacyjne miasta. 

- wnioskodawca tematu: Komisja Oświaty, Kultury, Sportu, Zdrowia i Rodziny RM ( plan pracy 

Komisji na 2017 rok) 

- referują:  Sekretarz Miasta Ryszard Wolwark 

Pan Andrzej Niewiarowski  - Przewodniczący Obrad 

Otworzył realizację punktu jak wyżej, po czym oznajmił, że przedmiotem analizy jest temat 

pt.: „Informacja o planowanych formach wypoczynku letniego dzieci i młodzieży 

organizowanych przez miasto Grajewo i jednostki organizacyjne miasta. O zabranie głosu 

poprosił pana Ryszarda Wolwarka Sekretarza Miasta. 

Pan Ryszard Wolwark- Sekretarz Miasta 

Poinformował o planowanych formach wypoczynku letniego dzieci i młodzieży 

organizowanych przez miasto Grajewo i jednostki organizacyjne miasta. 



Pan Andrzej Niewiarowski  - Przewodniczący Obrad 

Podziękował sprawozdawcy, po czym zwrócił się z zapytaniem czy ktoś chciałby w tym 

punkcie zabrać głos? W związku z brakiem zgłoszeń zarządził głosowanie w sprawie 

pozytywnego zaopiniowania ww. Informacji. 

Komisje zapoznały się z Informacją o planowanych formach wypoczynku letniego 

dzieci i młodzieży organizowanych przez miasto Grajewo i jednostki 

organizacyjne miasta. Opinia Komisji w przedmiocie sprawy pozytywna. 

( głosowanie: 16 głosów-za, 0-przeciw, 0-wstrz.) 

O godz. 9.55 Przewodniczący Obrad ogłosił przerwę w obradach która trwała do godz. 

10.10.  

Po przerwie wznosił obrady. 

Pan Andrzej Niewiarowski- Przewodniczący Obrad  

Przeszedł do realizacji kolejnego tematu z porządku obrad. 

Ad 8. Analiza funkcjonowania zakładów budżetowych – ZADM, ZWiK, CIS – na 

podstawie wykonania budżetu miasta za 2016 rok. 

Materiały w powyższej sprawie członkowie Komisji otrzymali wraz z materiałami na 

posiedzenie Komisji – w wersji elektronicznej. 

/ Zarządzenie Nr 400/17 stanowi Zał. Nr 12 do prot./ 

- wnioskodawca tematu: Komisja Budżetu i Rozwoju Gospodarczego RM  ( plan pracy Komisji 

na 2017 rok) 

- referują:  dyrektorzy zakładów budżetowych: ZADM Marianna Haraś, ZWiK Grzegorz 

Purwin, CIS Izabela Zarzecka oraz księgowe: ZADM Bożenna Grądzka, ZWiK Monika Dziejma 

Pan Andrzej Niewiarowski  - Przewodniczący Obrad 

Otworzył realizację punktu jak wyżej, po czym oznajmił, że przedmiotem analizy jest temat 



pt.: „Analiza funkcjonowania zakładów budżetowych – ZADM, ZWiK, CIS – na podstawie 

wykonania budżetu miasta za 2016 rok. Następnie powitał dyrektorów i księgowe jednostek                         

i otworzył dyskusję. Przedtem jednak zwrócił uwagę, że podstawą do oceny jest wykonanie 

budżetu miasta za rok 2016 opisane w Zarządzeniu Nr 400/17 Burmistrza Miasta Grajewo                    

w sprawie przedstawienia sprawozdania z wykonania budżetu miasta, sprawozdania                              

o kształtowaniu się wieloletniej prognozy finansowej, sprawozdania z wykonania planu 

finansowego samorządowych instytucji kultury oraz informacji o stanie mienia komunalnego. 

Jako pierwsze analizie i ocenie poddał sprawozdanie z działalności Zakładu Administracji 

Domów Mieszkalnych, głos oddając Pani dyrektor Mariannie Haraś  

Pani Marianna Haraś- Dyrektor ZADM 

Pokrótce omówiła działalność ZADM za okres sprawozdawczy.  

Poinformowała o: 

- stanie zadłużenia najemców w zasobach komunalnych - zmalało o kwotę 34 tys. zł, 

- skali potrzeb remontowych. 

Pan Zbigniew Fadrowski- Członek Komisji 

Zwrócił się z zapytaniem, czy planowany jest remont budynku komunalnego przy ul. 

Konstytucji 3 Maja 24 ? 

Pan Dariusz Latarowski- Burmistrz  

Odpowiedział, że remont zewnętrzny budynku gdy nie jest jeszcze uregulowany stan prawny   

gruntu na którym on stoi nie jest możliwy. Najpierw trzeba dokonać regulacji  stanu 

prawnego i taki proces został już  rozpoczęty. Na chwilę obecną planowany jest remont 

klatek schodowych w tym budynku.  

Pan Andrzej Niewiarowski- Przewodniczący Obrad 

W związku z brakiem innych zgłoszeń do dyskusji podziękował sprawozdawcy po czym 

przeszedł do omówienia działalności kolejnego zakładu budżetowego - Zakładu Wodociągów 



i Kanalizacji w Grajewie, po czym głos oddał dyrektorowi Zakładu. 

Pan Grzegorz Purwin- Dyrektor ZWiK 

Pokrótce omówił działalność ZWiK za okres sprawozdawczy.  

Pan Andrzej Niewiarowski- Przewodniczący Obrad 

W związku z brakiem zgłoszeń do dyskusji podziękował sprawozdawcy po czym przeszedł do 

omówienia działalności kolejnego zakładu budżetowego – Centrum Integracji Społecznej                

w Grajewie, po czym głos oddał kierownik Zakładu. 

Pani Izabela Randzio- Kierownik CIS  

Omówiła działalność zakładu budżetowego – Centrum Integracji Społecznej za omawiany 

okres. 

Pan Andrzej Niewiarowski- Przewodniczący Obrad 

W związku z brakiem kolejnych zgłoszeń do dyskusji zarządził głosowanie w sprawie oceny 

działalności zakładów budżetowych: ZADM, ZWiK i CIS. 

Komisje zapoznały się z działalnością zakładów budżetowych – ZADM, ZWiK, CIS 

– na podstawie wykonania budżetu miasta za 2016 rok. Opinia Komisji                              

w przedmiocie sprawy pozytywna. 

- Zakład Administracji Domów Mieszkalnych 

( głosowanie: 15 głosów-za, 0-przeciw, 0-wstrz.), 

- Zakład Wodociągów i Kanalizacji 

( głosowanie: 15 głosów-za, 0-przeciw, 0-wstrz.), 

- Centrum Integracji Społecznej 

( głosowanie: 15 głosów-za, 0-przeciw, 0-wstrz.), 

 



Dyrektorzy zakładów budżetowych podziękowali radnym za pozytywną ocenę. 

Ad 9. Analiza wykonania budżetu miasta Grajewo za 2016 rok pod kątem 

udzielenia absolutorium Burmistrzowi Miasta za rok 2016. Zaopiniowanie 

projektów uchwał w sprawach: 

9a) rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania finansowego Miasta Grajewo wraz 

ze sprawozdaniem z wykonania budżetu za 2016 rok;  

9b) udzielenia absolutorium Burmistrzowi Miasta za 2016 rok.  

Materiały w powyższej sprawie członkowie Komisji otrzymali wraz z materiałami na 

posiedzenie Komisji – w wersji elektronicznej.  

- wnioskodawca tematu: Komisja Rewizyjna RM ( plan pracy Komisji na 2017 rok) 

- referują: Burmistrz Miasta Grajewo Dariusz Latarowski oraz Skarbnik Miasta Edwarda 

Wiśniewska 

Pan Andrzej Niewiarowski- Przewodniczący Obrad  

Poinformował, że wykonanie budżetu za rok 2016 zawarte zostało w Zarządzeniu Burmistrza                             

Nr 400/17 z dnia  23  marca 2017 roku w sprawie przedstawienia sprawozdania z wykonania 

budżetu miasta za rok 2016 oraz sprawozdania z wykonania planu finansowego 

samorządowych instytucji kultury za 2016 rok oraz informację o stanie mienia komunalnego 

miasta za 2016 rok. Ponadto w dyspozycji radnych znajdują się jeszcze nw. dokumenty 

przydatne do dokonania oceny. 

/Zarządzenie o którym mowa to  Zał. Nr 12 do prot. /  

Ponadto w dyspozycji radnych znajdują się inne dokumenty związane z realizacją tego 

tematu stanowiące niezbędne kompendium wiedzy do udzielenia absolutorium Burmistrzowi 

Miasta za 2016 rok:  

1) Zarządzenie Nr 449/17 Burmistrza Miasta Grajewo z dnia 11 maja 2017 roku  w sprawie 

przekazania organowi stanowiącemu miasta Grajewo sprawozdania finansowego za 2016 



rok.  

/Ww. Zarządzenie stanowi  Zał. Nr 13 do prot. / 

2) Uchwała Nr V.00321-20/17 składu orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej                        

w Białymstoku z dn. 7 kwietnia 2017 roku w sprawie wyrażenia pozytywnej opinii                               

o przedłożonym przez Burmistrza Miasta Grajewo sprawozdaniu z wykonania budżetu za 

2016 rok, z wykonania planu finansowego zadań z zakresu administracji rządowej zleconych 

ustawowo oraz realizacji zadań publicznych wynikających z porozumienia z organami 

administracji rządowej oraz jednostkami samorządu terytorialnego. 

 / Ww. Uchwała stanowi Zał. Nr 14 do prot./  

3) Uchwała Nr 1/17 Komisji Rewizyjnej Rady Miasta Grajewo z dnia 18 maja 2017 roku                           

w sprawie wniosku o udzielenie absolutorium Burmistrzowi Miasta za 2016 

 / Ww. Uchwała stanowi Zał. Nr 15 do prot./  

4) Uchwała Nr RIO,V-00322-22/17  składu orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej                        

w Białymstoku z dn. 25 maja 2017 roku w sprawie wyrażenia pozytywnej opinii                               

o przedłożonym przez Komisję Rewizyjną Rady Miasta Grajewo wniosku w sprawie udzielenia 

Burmistrzowi Miasta absolutorium za 2016 rok. 

Zaopiniowanie projektów uchwał Rady Miasta w sprawach:  

 

Ad 9a-b rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania finansowego Miasta Grajewo 

wraz ze sprawozdaniem z wykonania  budżetu za 2016 rok  

/Projekt uchwały stanowi Zał. Nr 16 do prot./ 

Materiały w powyższej sprawie członkowie Komisji otrzymali wraz z materiałami na 

posiedzenie Komisji – w wersji elektronicznej.  

- wnioskodawca tematu: Komisja Rewizyjna RM ( plan pracy Komisji na 2017 rok) 

- referują: Burmistrz Miasta Grajewo Dariusz Latarowski oraz Skarbnik Miasta Edwarda 



Wiśniewska 

Pan Andrzej Niewiarowski- Przewodniczący Obrad  

Otworzył realizację punktu jak wyżej, po czym głos oddał Panu Burmistrzowi.  

Pan Dariusz Latarowski – Burmistrz  

Przedstawił pełny obraz wykonywania budżetu i uwarunkowań z tym związanych. Stwierdził, 

że był to budżet proinwestycyjny. Omówił realizację gospodarki finansowej miasta Grajewo                  

w ramach przyjętego budżetu, a w szczególności stan zrealizowanych wydatków i dochodów 

budżetowych w stosunku do wielkości zaplanowanych.  umożliwić radnym zidentyfikowanie 

zadań i powiązanie ich ze środkami finansowymi wydatkowanymi                                   z 

budżetu, poinformował o wykonaniu konkretnych zadań w trakcie  roku budżetowego.  

Pani Monika Stefańska- Przewodnicząca Komisji Oświaty...RM 

Kilkakrotnie zwracała się z prośbą o wyjaśnienie niektórych wydatków i dochodów we 

wskazanych pozycjach budżetowych.  

Odpowiedzi udzielali nw. sprawozdawcy wg kompetencji: 

- p. Dariusz Latarowski – burmistrz 

- p. Edwarda Wiśniewska- skarbnik miasta 

- p. Monika Dziejma – księgowa ZwiK 

Pan Andrzej Niewiarowski- Przewodniczący Obrad 

W związku z brakiem kolejnych zgłoszeń do dyskusji zarządził p0rzeszedł do realizacji 

kolejnego punktu porządku obrad 

b) projekt uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Miasta za 

2016  rok  

/Projekt uchwały stanowi Zał. Nr 17 do prot./ 

 Materiały w powyższej sprawie członkowie Komisji otrzymali wraz z materiałami na 

posiedzenie Komisji – w wersji elektronicznej.  



- wnioskodawca tematu: Komisja Rewizyjna RM ( plan pracy Komisji na 2017 rok) 

- referują: Burmistrz Miasta Grajewo Dariusz Latarowski oraz Skarbnik Miasta Edwarda 

Wiśniewska 

Pan Andrzej Niewiarowski- Przewodniczący Obrad  

Otworzył realizację punktu jak wyżej, po czym zwrócił się z zapytaniem, czy ktoś chciałby w 

tym temacie zabrać głos, a w związku z brakiem pytań zarządził głosowanie w sprawie 

pozytywnego zaopiniowania ww. projektów uchwały. 

Komisje dokonały Analizy wykonania budżetu miasta Grajewo za 2016 rok pod 

kątem udzielenia absolutorium Burmistrzowi Miasta za rok 2016 i wydały 

pozytywną opinię w zakresie rozpatrywanych projektów uchwał w sprawach: 

a) rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania finansowego Miasta Grajewo wraz 

ze sprawozdaniem z wykonania budżetu za 2016 rok - bez poprawek 

( głosowanie: 16 głosów-za, 0-przeciw, 0-wstrz.) 

b) udzielenia absolutorium Burmistrzowi Miasta za 2016 rok- bez poprawek 

( głosowanie: 16 głosów-za, 0-przeciw, 0-wstrz.) 

Pan Andrzej Niewiarowski- Przewodniczący Obrad  

Przeszedł do realizacji kolejnego tematu z porządku obrad. 

Ad10. Zaopiniowanie projektów uchwał w sprawach: 

a) projekt uchwały w sprawie podtrzymania stanowiska wyrażonego w Uchwale 

Nr XXXVI/282/17 Rady Miasta Grajewo z dnia 24 maja 2017 r. w sprawie 

sposobu załatwienia skargi wniesionej przez mieszkańców Grajewa na brak 

działań inwestycyjnych dotyczących przebudowy rowu odprowadzającego wody 

opadowe i przepustu pod ul. 23-ego Stycznia;  

/ Odwołanie stanowi Zał. Nr 18 do prot./ 



/Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem  stanowi Zał. Nr 19 do prot./ 

Materiały w powyższej sprawie członkowie Komisji otrzymali wraz z materiałami na 

posiedzenie Komisji – w wersji elektronicznej.  

 

 

- referują:  Naczelnik BRM Barbara Poniatowska 

Pan Andrzej Niewiarowski- Przewodniczący Obrad  

Otworzył realizację punktu jak wyżej, po czym zwrócił się z zapytaniem, czy ktoś chciałby                                

w tym punkcie zabrać głos, a w związku z brakiem zgłoszeń zarządził głosowanie.  

Komisje pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały w sprawie podtrzymania 

stanowiska wyrażonego w Uchwale Nr XXXVI/282/17 Rady Miasta Grajewo                     

z dnia 24 maja 2017 r. w sprawie sposobu załatwienia skargi wniesionej przez 

mieszkańców Grajewa na brak działań inwestycyjnych dotyczących przebudowy 

rowu odprowadzającego wody opadowe i przepustu pod ul. 23-ego Stycznia - bez 

poprawek 

( głosowanie: 15 głosów-za, 0-przeciw, 1-wstrz.) 

O godz. 11.00 Przewodniczący Obrad ogłosił przerwę w obradach która trwała do godz. 

11.25.  

Po przerwie wznosił obrady. 

Pan Andrzej Niewiarowski- Przewodniczący Obrad  

Przeszedł do realizacji kolejnego tematu z porządku obrad. 

b) projekt uchwały w sprawie przyjęcia programu zdrowotnego w zakresie 

szczepień przeciwko grypie w mieście Grajewo na lata 2017-2019;  

/Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem  stanowi Zał. Nr 20 do prot./ 



Materiały w powyższej sprawie członkowie Komisji otrzymali wraz z materiałami na 

posiedzenie Komisji – w wersji elektronicznej.  

- projektodawca uchwały : Burmistrz Grajewa Dariusz Latarowski 

- referują:  Sekretarz Miasta Ryszard Wolwark 

Pan Andrzej Niewiarowski- Przewodniczący Obrad  

Otworzył realizację punktu jak wyżej, po czym zwrócił się z zapytaniem, czy ktoś chciałby                   

w tym punkcie zabrać głos, a w związku z brakiem zgłoszeń zarządził głosowanie. 

 Komisje pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie przyjęcia 

Programu zdrowotnego w zakresie szczepień przeciwko grypie w mieście 

Grajewo na lata 2017-2019 - bez poprawek 

( głosowanie: 17 głosów-za, 0-przeciw, 0-wstrz.) 

Pan Andrzej Niewiarowski- Przewodniczący Obrad  

Przeszedł do realizacji kolejnego tematu z porządku obrad. 

c) projekt uchwały w sprawie zmiany statutu samorządowego zakładu                                  

budżetowego o nazwie Zakład Wodociągów i Kanalizacji w Grajewie; 

/Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem  stanowi Zał. Nr 21 do prot./ 

Materiały w powyższej sprawie członkowie Komisji otrzymali wraz z materiałami na 

posiedzenie Komisji – w wersji elektronicznej.  

- projektodawca uchwały : Burmistrz Miasta Grajewa Dariusz Latarowski 

- referują:  Skarbnik Miasta Edwarda Wiśniewska 

Pan Andrzej Niewiarowski- Przewodniczący Obrad  

Otworzył realizację punktu jak wyżej, po czym zwrócił się z zapytaniem, czy ktoś chciałby                   

w tym punkcie zabrać głos, a w związku z brakiem zgłoszeń zarządził głosowanie. 

 Komisje pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie zmiany statutu 

samorządowego zakładu budżetowego o nazwie Zakład Wodociągów i Kanalizacji 



w Grajewie - bez poprawek 

( głosowanie: 16 głosów-za, 0-przeciw, 0-wstrz.) 

Pan Andrzej Niewiarowski- Przewodniczący Obrad  

Przeszedł do realizacji kolejnego tematu z porządku obrad. 

10 d) projekt uchwały zmieniająca uchwałę w sprawie zwolnienia od podatku od 

nieruchomości dla przedsiębiorców realizujących nowe inwestycje na terenie 

Miasta Grajewo w ramach pomocy de minimis;/ 

/Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem  stanowi Zał. Nr 22 do prot./ 

Materiały w powyższej sprawie członkowie Komisji otrzymali wraz z materiałami na 

posiedzenie Komisji – w wersji elektronicznej.  

- projektodawca uchwały : Burmistrz Grajewa Dariusz Latarowski 

- referują:  Skarbnik Miasta Edwarda Wiśniewska 

Pan Andrzej Niewiarowski- Przewodniczący Obrad  

Otworzył realizację punktu jak wyżej, po czym zwrócił się z zapytaniem, czy ktoś chciałby                   

w tym punkcie zabrać głos, a w związku z brakiem zgłoszeń zarządził głosowanie. 

 Komisje pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały 

zmieniająca uchwałę w sprawie zwolnienia od podatku od nieruchomości dla 

przedsiębiorców realizujących nowe inwestycje na terenie Miasta Grajewo                               

w ramach pomocy de minimis -bez poprawek 

( głosowanie: 16 głosów-za, 0-przeciw, 0-wstrz.) 

Pan Andrzej Niewiarowski- Przewodniczący Obrad  

Przeszedł do realizacji kolejnego tematu z porządku obrad. 

10e)  projekt uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej 

miasta Grajewo na lata 2017 – 2027 



/Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem  stanowi Zał. Nr 23 do prot./ 

Materiały w powyższej sprawie członkowie Komisji otrzymali wraz z materiałami na 

posiedzenie Komisji – w wersji elektronicznej.  

- projektodawca uchwały : Burmistrz Grajewa Dariusz Latarowski 

- referują:  Skarbnik Miasta Edwarda Wiśniewska 

Pan Andrzej Niewiarowski- Przewodniczący Obrad  

Otworzył realizację punktu jak wyżej, po czym zwrócił się z zapytaniem, czy ktoś chciałby                   

w tym punkcie zabrać głos, a w związku z brakiem zgłoszeń zarządził głosowanie. 

 Komisje pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie zmian                                

w Wieloletniej Prognozie Finansowej miasta Grajewo na lata 2017 – 2027-bez 

poprawek  

( głosowanie: 16 głosów-za, 0-przeciw, 0-wstrz.) 

Pan Andrzej Niewiarowski- Przewodniczący Obrad  

Przeszedł do realizacji kolejnego tematu z porządku obrad. 

10 f) zmian w budżecie miasta Grajewo na 2017 rok, 

/Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem  stanowi Zał. Nr 24 do prot./ 

Materiały w powyższej sprawie członkowie Komisji otrzymali wraz z materiałami na 

posiedzenie Komisji – w wersji elektronicznej.   

- projektodawca uchwały : Burmistrz Grajewa Dariusz Latarowski 

- referują:  Skarbnik Miasta Edwarda Wiśniewska  

Pan Andrzej Niewiarowski- Przewodniczący Obrad  

Otworzył realizację punktu jak wyżej, po czym zwrócił się z zapytaniem, czy ktoś chciałby                     

w tym punkcie zabrać głos, a w związku z brakiem zgłoszeń zarządził głosowanie. 

 Komisje pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie  zmian                              

w budżecie miasta Grajewo na 2017 rok- bez poprawek 



( głosowanie: 16 głosów-za, 0-przeciw, 0-wstrz.) 

 

Pan Andrzej Niewiarowski- Przewodniczący Obrad  

Przeszedł do realizacji kolejnego tematu z porządku obrad. 

10 g) projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przyznawania                                 

i odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze                              

z wyłączeniem usług opiekuńczych dla osób z zaburzeniami psychicznymi oraz 

szczegółowych warunków częściowego lub całkowitego zwolnienia od opłat, jak 

również trybu ich pobierania.   

/Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem  stanowi Zał. Nr 25 do prot./ 

Materiały w powyższej sprawie członkowie Komisji otrzymali wraz z materiałami na 

posiedzenie Komisji – w wersji elektronicznej.  

- projektodawca uchwały : Burmistrz Grajewa Dariusz Latarowski 

- referują:  Dyrektor MOPS Barbara Pieńkowska 

Pan Andrzej Niewiarowski- Przewodniczący Obrad  

Otworzył realizację punktu jak wyżej, po czym zwrócił się z zapytaniem, czy ktoś chciałby                   

w tym punkcie zabrać głos, a w związku z brakiem zgłoszeń zarządził głosowanie. 

 Komisje pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały zmieniająca uchwałę                                    

w sprawie przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne 

usługi opiekuńcze z wyłączeniem usług opiekuńczych dla osób z zaburzeniami 

psychicznymi oraz szczegółowych warunków częściowego lub całkowitego 

zwolnienia od opłat, jak również trybu ich pobierania- bez poprawek  

( głosowanie: 16 głosów-za, 0-przeciw, 0-wstrz.) 

Pan Andrzej Niewiarowski  - Przewodniczący Obrad 

Przeszedł do realizacji kolejnego punktu z porządku obrad. 



Ad 11/- Przyjęcie protokołu z poprzedniego wspólnego posiedzenia Komisji Rady 

Miasta./  

Pan Andrzej Niewiarowski - Przewodniczący Obrad 

Procedurze przyjęcia poddał protokół z poprzedniego posiedzenia połączonych Komisji, który  

wyłożony był na sali obrad. W związku z brakiem uwag, co do treści dokumentu zarządził 

głosowanie  w sprawie jego przyjęcia.   

Komisje w głosowaniu jawnym przyjęły Protokół Nr 28/17 z dnia  23 maja 2017 

roku z posiedzenia połączonych komisji Rady Miasta - bez uwag, co do treści  

( głosowanie: 16 głosów-za, 0 -przeciw, 0-wstrz.) 

Ad 12/- Wolne wnioski i informacje./ 

Pan Andrzej Niewiarowski  - Przewodniczący Obrad 

Otworzył realizację punktu jak wyżej, po czym zwrocie się z zapytaniem, czy ktoś chciałby 

zabrać głos? 

Pan Edward Boć - Z-ca Przewodniczącego Komisji Budżetu...RM 

- ul. Braci Świackich – ustawienie tablicy informacyjnej o możliwości skorzystania                           

z bezpośredniego wyjazdu w kierunku Białegostoku. 

Pan Dariusz Latarowski – Burmistrz Miasta 

Odpowiedział, że kierowcy znają ten skrót drogowy, aczkolwiek zapewnił o podjęciu działań 

w zakresie realizacji tego wniosku.  

Pan Wojciech Szczepan Formejster- Z-ca Przewodniczącej Komisji Oświaty….RM 

Poinformował, że przy TBS rozebrano plac zabaw ale pozostały metalowe elementy. 

Pan Dariusz Latarowski – Burmistrz Miasta 



Do końca czerwca w spółkach komunalnych mają się zmienić zasady zatrudnienia członków 

zarządów i rad nadzorczych. 

• Zamiast umów o pracę z prezesami i wiceprezesami samorządowych podmiotów zostaną 

podpisane kontrakty menedżerskie. 

• Ustawodawca miał na celu uzależnienie pensji osób zarządzających spółkami z jednej 

strony od skali działalności spółki, a z drugiej od efektów ich pracy. 

Jak dodał chodzi o to, by prezesi, wiceprezesi spółek komunalnych nie byli zatrudniani na 

umowę o pracę, ale na podstawie cywilnych umów, tzw. kontraktów menedżerskich. 

Uchwały warunkujące wynagradzania tych osób powinny zapaść na walnych zgromadzenia 

spółek.  Powiedział, że w tej podjął już działania, bo termin ten minie 30 czerwca. Zgodnie             

z obowiązującymi od stycznia przepisami, kandydaci do zarządów i rad nadzorczych spółek 

komunalnych muszą spełniać bardziej wyśrubowane niż dotychczas wymagania. Wójt, 

burmistrz, prezydent lub podmiot reprezentujący komunalną osobę prawną, będą więc mogli 

od tej pory wskazać na takie stanowisko wyłącznie osobę, która posiada wykształcenie 

wyższe, właściwy pięcioletni staż pracy, a także spełnia przynajmniej jeden z dodatkowych 

warunków (np. posiada stopień naukowy doktora nauk ekonomicznych, prawnych lub 

technicznych, tytuł adwokata, radcy prawnego, biegłego rewidenta, doradcy podatkowego, 

doradcy inwestycyjnego lub restrukturyzacyjnego).  

Pan Wojciech Szczepan Formejster- Z-ca Przewodniczącej Komisji Oświaty….RM 

Zapytał się, czy doniesienia medialne, że Spółka TBS popiera budowę garaży są prawdziwe? 

Pan Dariusz Latarowski – Burmistrz Miasta 

Odpowiedział, że będzie to zależało od możliwości finansowych. 

Pani Monika Stefańska- Przewodnicząca Komisji Oświaty...RM 



Zapytała o plany rozwoju TBS Sp. z o.o. w Grajewie? 

Pan Dariusz Latarowski – Burmistrz Miasta 

Odpowiedział, że podzieli się wiedzą w tym temacie, gdy ustali ostateczną koncepcję 

funkcjonowania ww. Spółki 

Pan Zbigniew Fadrowski – Członek Komisji  

Poruszył temat związany z realizacją inwestycji na ul. Ekologicznej, sugerując rozważenie 

możliwości rozpoczęcia tego zadania od ul. Kopernika tzn. doprojektowanie zadania. 

Pan Dariusz Latarowski – Burmistrz Miasta 

Odpowiadając w sposób szczegółowy poinformował o uwarunkowaniach w tym finansowych 

związanych z realizacją inwestycji na ul. Ekologicznej.  

Pan Jerzy Fidura – Członek Komisji 

Zwrócił się z zapytaniem o realny termin rozpoczęcia inwestycji na ul. Legionistów                              

i ul. Spokojnej? 

Pan Dariusz Latarowski – Burmistrz Miasta 

Odpowiedział, że rozpoczęcie nastąpi wówczas gdy będziemy już posiadać kompletną 

dokumentację.  

Pan Andrzej Niewiarowski- Przewodniczący Obrad 

Poruszył temat ścieżki rowowej na trasie Grajewo-Prostki. 

Pan Dariusz Latarowski – Burmistrz Miasta 

Odpowiedział,  że w trakcie formalizowania. 



Pan Ryszard Chiliński- Członek Komisji   

Poruszył temat dot. gazyfikacji miasta. 

Pan Dariusz Latarowski – Burmistrz Miasta 

Odpowiadając udzielił szczegółowych informacji na powyższy temat.  

Pan Andrzej Niewiarowski- Przewodniczący Obrad 

W nawiązaniu do powyższego tematu zapytał przewidywany  o termin podłączenia 

odbiorców. 

Pan Dariusz Latarowski – Burmistrz Miasta 

Odpowiedział, że do końca października 2018 roku. 

Pan Andrzej Niewiarowski  - Przewodniczący Obrad 

Przeszedł do realizacji kolejnego punktu z porządku obrad. 

Ad 13/- Zamknięcie Obrad 

Pan Andrzej Niewiarowski – Przewodniczący Obrad 

W związku z wyczerpaniem wszystkich tematów objętych porządkiem posiedzenia, zamknął 

posiedzenie, dziękując wszystkim za udział 

Na tym protokół zakończono i podpisano.  

 

 

 

Protokółowała: B. Poniatowska  

(naczelnik BRM) 

                                                              Przewodniczący Obrad 

                                                                / Przewodniczący Komisji Gospodarki... ....RM                              

                                                                   Andrzej Niewiarowski 



 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Uwaga! Załączniki znajdują się do wglądu w Biurze Rady Miasta Grajewo. 

 

 

 

 


